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Epidemijska situacija mirna, ali nije odsviran kraj pandemije 

Epidemijska situacija, poslednjih dana je stabilna. Broj obolelih i hospitalizovanih osoba se smanjuje. 

U Srbiji je epidemijska situacija mirna, ali stručnjaci upozoravaju da još nije kraj pandemije. 

 Prema poslednjem preseku, u Srbiji su potvrđena 1.354 slučaja zaraze koronavirusom, od 12.677 

testiranih uzoraka. Bitku sa kovidom izgubilo je još 12 ljudi. Na respiratorima su 25 pacijenata, dok je na 

bolničkom lečenju 648 osoba. 

Od početka pandemije, u Srbiji je registrovano 1.986.439 slučajeva koronavirusa od 9.275.301 testiran 

uzorak. Od posledica infekcije do sada je preminulo 15.862 ljudi. Procenat smrtnosti je 0.80 odsto. 

Pomoćnica direktorke kovid bolnice u Batajnici dr Jelena Veličković rekla je za RTS da nijedna država u 

svetu nije objavila kraj pandemije, neke države uvode i veoma restriktivne mere, dok su kod nas mere 

krajnje liberalizovane. Dodajući da se pribojava da je sve to pomalo preuranjeno. 

Ocenjuje da je razlog tome naša želja da se ponašamo kao da se sve vratilo u normalu. 

"Ja se i dalje ponašam kao i prvog dana pandemije - nosim dve kape na poslu, dve maske, rukavice i svu 

zaštitnu opremu. Takođe, na svim javnim mestima i dalje se trudim da poštujem meru nošenja maske jer 

imam utisak da je nošenje maske u zatvorenom prostoru najviše doprinela od svih mera sprečavanju 

širenja epidemije", istakla je Veličkovićeva. 



 
 

 

 

ČETVRTA DOZA NIJE USLOV ZA PUTOVANJA Zeleni sertifikat za sada važi bez ograničenja 

Građani kojima ističe sedam meseci od primanja treće, buster doze vakcine protiv koronavirusa, za sada 

mogu da putuju po zemljama Evropske unije. Preporuka je međutim, da se provere pravila svake 

pojedinačne zemlje. 

Mihailo Jovanović, direktor Kancelarije za informacione tehnologije i elektronsku upravu, rekao je da 

trenutno u Evropi važi pravilo da nakon treće doze ne postoji vremenski period ograničenja. 

- Dakle, ko god je primio treću dozu vakcine može da putuje u bilo koju zemlju EU, ali videćemo da li će 

se to pravilo promeniti - kazao je za Tanjug Jovanović, a preneo Pink.rs. 

On navodi i da kada je reč o onima koji su primili drugu dozu vakcine, to zavisi od zemlje do zemlje i da u 

najvećem broju država važi 270 dana, a u nekim i duže, do godinu dana. 

- Ostaje savet građanima da pre putovanja u zemlje EU provere na sajtovima tih zemalja kakva su pravila 

za ulazak, jer u svakoj važi drugačije pravilo. 

Jovanović je podsetio da se Evropski digitalni zeleni sertifikat može izvaditi na dva načina, a kako je 

rekao, najlakše je preko portala elektronske uprave. 

- Svi registrovani korisnici našeg portala mogu vrlo jednostavno da preuzmu sertifikat putem mejla, a oni 

koji se ne snalaze na portalu eUprava mogu da odu na jedan od preko 700 šaltera pošta širom Srbije i tu 

dobiju svoj Evropski digitalni zeleni sertifikat bez ikakve nadoknade - rekao je Jovanović i dodajući da je 

za one koji se odluče da to učine u pošti, potrebno da ponesu pasoš. 



 
 

 

 

"KARABURMA" DOBIJA MULTISLAJSNI SKENER Ministar Stefanović obišao vojnu kovid bolnicu 

Potpredsednik Vlade i ministar odbrane dr Nebojša Stefanović obišao je danas vojnu kovid bolnicu 

„Karaburma“ koja će, kako je najavio, uskoro dobiti novi multislajsni skener. Stefanović se još jednom 

zahvalio zaposlenima na njihovom neumornom radu od početka pandemije kovida i podsetio da se i u 

ovom trenutku bore za zdravlje 46 pacijenata. 

- Drago mi je da zatičem u dobrom raspoloženju sve naše lekare i medicinsko osoblje, koji zaista 

neumorno rade od početka pandemije kovid-19. Ovi ljudi ne da nisu klonuli duhom, već su puni elana i 

energije i bore se da kovid bude iza nas u pravom smislu te reči. 

Danas se u vojnoj bolnici "Karaburma" nalazi 46 pacijenata i to su teški pacijenti kojima je potrebna 

intenzivna nega sve vreme. Nadamo se da će taj broj biti i manji, on je naravno zaista manji u odnosu na 

one u pikovima epidemije, ali svakako upozorava da moramo stalno da budemo na oprezu - rekao je 

ministar Stefanović. 

Ova vojna bolnica nalazi se već dve godine neprekidno u kovid režimu i u njoj je od početka aprila 2020. 

godine, kada je primila prvog pacijenta, do danas zbrinuto više od 4.200 obolelih. Ministar Stefanović 

danas je obišao i završne radove na adaptaciji dela objekta za potrebe multislajsnog skenera koji će, 

kako je istakao, doprineti kvalitetnijoj i bržoj zdravstvenoj zaštiti pacijenata. 

- Očekujemo uskoro multislajsni skener iz donacije Sjedinjenih Američkih Država, koji će biti značajna 

pomoć i u dijagnostifikovanju kovida, ali i kada kovid bude iza nas. Naime, jedan od naših ciljeva je da 

vojna bolnica "Karaburma" u nekom budućem periodu postane opšta bolnica, kao ustanova sekundarne 

zdravstvene zaštite, bude pomoć svim pacijentima i tako olakša rad tercijarnog zdravstva, odnosno 

Vojnomedicinske akademije. Želim još jednom da izrazim ogromnu zahvalnost dr Udovičiću i čitavom 



 
 

njegovom timu na svemu što su uradili i nastavljaju da rade, a mi ćemo učiniti sve što možemo da 

olakšamo njihov posao – rekao je ministar Stefanović. 

Tokom današnje posete, ministar odbrane uručio je prigodne poklone medicinskom osoblju vojne 

bolnice "Karaburma" u znak zahvalnosti za njihov trud i zalaganje za negu i zbrinjavanje pacijenata. 

 

Tiodorović: "U Srbiji vlada epidemija gripa" 

Epidemiolog prof. dr Branislav Tiodorović kaže da ga sada od kovida više zabrinjava epidemija gripa koja 

uzima maha. 

Sve je, kako navodi, krenulo pre 15–20 dana s predškolskom decom, pa se virus preselio na školsku i već 

stigao do odraslih. I trajaće još bar sedam–osam dana. 

"Registrovana su tri tipa gripa – AH1, AH3 i B i grip sada postaje ozbiljniji problem. Daje visoku 

temperaturu, bolove u mišićima, zglobovima, ljudi su baš loše. Ti ljudi moraju u kovid ambulante zbog 

simptoma i tamo se ispostavi da su negativni na testu na kovid", kaže prof. Tiodorović. 

Oni koji su vakcinisani protiv gripa preboleće ga lako ili ga neće ni bolovati, navodi prof. Tiodorović, a to 

zavisi od opšteg stanja organizma. 

"A oni koji nisu bolovaće nedelju dana. Moraju da miruju, skidaju temperaturu i uzimaju vitamine", kaže 

Tiodorović. 

Srbija, dodaje profesor, ima "Torlakovu" trovalentnu vakcinu, koja pokriva sva tri tipa gripa, i uvoznu 

četvorovalentnu, koja pokriva sve to i plus dva tipa B. 



 
 

 

 

Iskustvo Novog Sada u vakcinisanju protiv HPV-a dragoceno za celu Srbiju 

NOVI SAD - Svetski dan zdravlja, 7. april, u našoj zemlji se obeležava raznim kampanjama i stručnim 

predavanjima, kako bi se podigla svest građana o važnosti očuvanja zdravlja. Tim povodom, u Novom 

Sadu je održan okrugli sto, o značaju imunizacije protiv HPV-a, na kojoj su stručnjaci iz raznih oblasti, 

podelili dosadašnja iskustva u borbi protiv tog virusa, koji je vodeći uzrok kancera reproduktivnih 

organa.video icon 

Novi Sad je, do sada, bio jedini grad u našoj zemlji u kojem su deca starija od 9 godina, mogla da prime 

besplatnu vakcinu protiv HPV-a, dok će od maja, prema najavama iz RFZO-a, tu mogućnost ubuduće 

imati svi dečaci i devojčice u Srbiji. 

"Nadamo se da ćemo u nekom periodu za 10 godina, imati daleko manju stopu obolelih žena od 

karcinoma grlića, ili pak, muškaraca od karcinoma rektuma i penisa", kaže dr Ljerka Popov, ginekolog-

akušer, novosadskog Dom zdravlja. 

Na skupu u Novom Sadu, kojem su prisustvovali epidemiolozi, pedijatri, ginekolozi, ali i predstavnici 

obrazovnih ustanova i udruženja roditelja, istaknuto је da su prevencija, putem imunizacije u najranijem 

dobu, i podizanje svesti građana, od ključnog značaja. 

"Već su neke pripreme urađene kroz projekte po školama, predavanjima za roditelje, jer od roditelja 

zavisi da li će dozvoliti svojoj deci da se vakcinišu. Ako su pravovremeno, stručno informisani, onda se 

nadamo da će odaziv biti visok", ističe Popov. 



 
 

Apel se ne odnosi samo na roditelje dece školskog uzrasta, kaže pokrajinski zaštitnik građana, i 

napominje da će imunizacijom biti obuhvaćena i sva lica mlađa od 19 godina, koja su iz bilo kog razloga 

prekinula školovanje. 

"Mi pokušavamo na ovaj način da pozovemo sve relevantne donosioce odluka da vidimo gde su bili do 

sada problemi u ovoj vakcinaciji i šta možemo da uradimo da proširimo sve one koji su zainteresovani za 

ovaj oblik preventivne zaštite", naglasio je prof. dr Zoran Pavlović, pokrajinski zaštitnik građana. 

Brojevi nam ne idu u prilog, po stopi preminulih od kancera grlića materice, naša zemlja se nalazi na vrhu 

lestvice, dok evidencija HPV inficiranih žena, kojima su citološki brisevi nepovoljni ne postoji. Primenom 

devetovalentnih vakcina kod dece, ali i redovnim ginekološkim pregledima, ta statistika biće znatno 

povoljnija, saglasni su učesnici skupa, što su pokazala i iskustva evropskih zemalja, u kojima se 

imunizacija sprovodi od 2006. godine. 

 

 

RFZO: Obezbeđen sav materijal za rad zdravstvenih ustanova 

BEOGRAD - Zdravstvene ustanove, posle izlaska iz kovid režima, nastavljaju sa redovnim aktivnostima, a 

Republički Fond za zdravstveno osiguranje (RFZO) obezbedio je u te svrhe sav potreban sanitetski i 

medicinski potrošni materijal, lekove i ugradni materijal, rekla je danas direktorka sektora za 

zdravstvene ustanove RFZO dr Mirjana Mako. 

Ona je u izjavi za Tanjug, povodom Svetskog dana zdravlja, istakla da su, kada je reč o ugradnim 

materijalima, nabavljene proteze za kukove i kolena, graftovi, stentovi, te valvule i sočiva. 

"U ovoj godini obezbedili smo transkatetersku aortnu valvulu "TAVI" koja predstavlja najbolje, a nekada i 

jedino rešenje kod pacijenata kod kojih je indikovana ugradnja aortne valvule. RFZO je obezbedio sav 



 
 

neophodan materijal za zdravstvene ustanove, kako bi oni mogli da rade u punom kapacitetu", rekla je 

dr Mako. 

Govoreći o novinama koje je RFZO uveo u lečenje tokom prošle godine, podsetila je na značaj HPV 

vakcine koju će o trošku države moći da prime devojčice i dečaci uzrasta od devet do 19 godina. 

"Vakcinacija protiv humanog papiloma virusa je veoma značajna zbog toga što se na taj način sprečava 

nastajanje karcinoma grlića materice, karcinoma spoljnih polnih organa, anusa, ždrela koji su izazvani 

HPV infekcijom kod oba pola. Vakcina će se do 14. godine primati u dve doze, prva nulta doza i posle 

šest meseci još jedna. Za stariju decu, u tri doze. Dakle, nulta doza, zatim posle dva meseca druga doza i 

poslednja nakon šest meseci", pojasnila je dr Mako. 

Ta vakcina, kao i ostali inovativni lekovi koji se stavljaju na listu, biće uvedeni krajem maja, kada se, kako 

kaže, sprovede javna nabavka. 

"Vakcinacija će se sprovoditi u domovima zdravlja od strane izabranog lekara, odnosno pedijatra, a može 

i ginekolog", rekla je ona. 

Dr Mako podseća da je još jedna novina podizanje starosne granice u procesu vantelesne oplodnje, sa 43 

na 45 godina za sve žene, bez obzira da li u proces VTO ulaze za prvo ili drugo dete, ili se radi o 

stimulisanom postupku ili transferu zamrznutog embriona. 

"Podizanjem starosne granice i proširenjem prava, parovi za prvo dete imaju neograničen broj pokušaja i 

krioembriotransfera, a za drugo dete imaju pravo na dva stimulisana pokušaja i tri krioembriotransfera. 

Moram da naglasim da će ovo podizanje starosne granice stupiti na snagu odmah po usvajanju 

pravilnika, a mi očekujemo da će to biti u narednih mesec dana, ja se iskreno nadam da će biti i ranije", 

zaključuje dr Mako. 

 


